
  

 

      

      

      

     

 

We, parliamentarians from across Europe and representatives of our people 

from many countries, call for the release of Ales Bialiatski and all political 

prisoners in Belarus. 

In October this year the globally respected Nobel Committee recognised Ales 

Bialiatski’s commitment and work to promote human rights in Belarus when 

they awarded him the 2022 Nobel Peace Prize.  

Mr Bialiatski’s arrest in 2021 is troubling in many ways, not least because the 

work of Viasna is about Belarus upholding its international commitments. 

Your country is signatory to the UN’s “Convention against Torture and Other 

Cruel Inhuman or Degrading Treatment or Punishment” and the 

“International Covenant on Civil and Political Rights”. It is your responsibility 

to ensure the rights of your citizens are upheld in your country. It is your 

responsibility to ensure that your citizens and prisoners in your care are 

treated with dignity and humanity.  Yet, you imprison your countrymen and 

women who campaign to uphold the rights for which you are responsible. 

It is now more than 500 days since Mr Bialiatski was arrested and is still 

without trial. At the same time, Mr Bialiatski’s organisation has documented 

that your regime detains more than 1.440 people who should never be in 

prison. 

Along with the Nobel Committee we recognise and celebrate Mr Bialiatski’s 

commitment to peace and human rights. We call upon you to release him and 

all of the other prisoners whose rights you are denying. 

Signed by all of the below, 

 

  

 



  

 

 

 

      

      

      

     

 

Мы, парламентарии Европы и представители нашего народа из многих стран, 

призываем к освобождению Алеся Беляцкого и всех политзаключенных в 

Беларуси. 

В октябре этого года всемирно уважаемый Нобелевский комитет признал 

приверженность и работу Алеся Беляцкого по продвижению прав человека в 

Беларуси, присудив ему Нобелевскую премию мира 2022 года.  

Арест Беляцкого в 2021 году вызывает беспокойство во многих отношениях, не в 

последнюю очередь потому, что работа «Весны» заключается в том, чтобы 

Беларусь выполняла свои международные обязательства. Ваша страна 

подписала «Конвенцию ООН против пыток и других жестоких, бесчеловечных 

или унижающих достоинство видов обращения и наказания» и «Международный 

пакт о гражданских и политических правах». Вы несете ответственность за 

обеспечение соблюдения прав Ваших граждан в Вашей стране. Вы несете 

ответственность за обеспечение того, чтобы с Вашими гражданами и 

заключенными, находящимися на Вашем попечении, обращались с достоинством 

и гуманностью.  Тем не менее, Вы заключаете в тюрьму своих 

соотечественников, которые проводят кампанию за защиту прав, за которые Вы 

несете ответственность. 

Прошло более 500 дней с тех пор, как г-н Беляцкий был арестован и до сих пор не 

предстал перед судом. В то же время организация г-на Беляцкого 

задокументировала, что Ваш режим содержит под стражей более 1 440 человек, 

которые никогда не должны находиться в тюрьме. 

Вместе с Нобелевским комитетом мы признаем и отмечаем приверженность г-на 

Беляцкого миру и правам человека. Мы призываем Вас освободить его и всех 

других заключенных, чьи права Вы нарушаете. 

Мы, нижеподписавшиеся, 
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